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266 de întreprinderi care primesc subvenții genereaza pierderi de 2,5 miliarde de lei

Pierderile generate la nivel national de  266 de întreprinderi publice se ridica la 2,5 miliarde de lei, dintre 

care sapte companii genereaza pierderi de doua miliarde de lei, în  conditiile în care acestea primesc

subventii, a anuntat, marti,  vicepremierul Dragos Anastasiu, într-o conferinta de presa sustinuta la  Palatul

Victoria.

"Situatia pierderilor la nivel national: 266 de întreprinderi genereaza  pierderi de 2,5 miliarde de lei, dintre care

sapte companii genereaza  pierderi de doua miliarde de lei. Atentie! Dupa ce primesc subventii. E  vorba de Cai

Ferate CFR SA, Electrocentrale Craiova SA, Unifarm SA,  Transport Feroviar Marfa CFR Marfa SA, Compania

Municipala  Termoenergetica SA, Metrorex SA, Complex Energetic Valea Jiului SA. Doua  miliarde de RON.

Sigur ca putem sa intram pe fiecare companie în parte,  dar lucrurile acestea le veti putea vedea începând de mâine

si pe  site-ul AMEPIP (Agentia pentru Monitorizarea si Evaluarea Performantelor  Întreprinderilor Publice n.r.)", a

precizat Dragos Anastasiu.

Acesta a prezentat o situatie cu toate întreprinderile de stat care se  afla în vizorul AMEPIP, respectiv 1.326 de

întreprinderi, care fie sunt  100% în proprietatea statului, fie statul este majoritar.

"Avem 1.182 la nivel local si sunt împartite în societati pe actiuni,  regii autonome si SRL-uri si 144 la nivel

central. Deci, avem 376 de  SA-uri, 88 de Regii Autonome si 842 de SRL-uri. Daca începem putin sa  triem si

punem deoparte toate companiile centrale, toate regiile  autonome, precum si companiile locale care au impact,

care au cifra de  afaceri peste 50 de milioane de lei sau au alte tipuri de impacturi  importante, avem 315

întreprinderi publice care fac 96% din cifra de  afaceri a tuturor întreprinderilor. Din 256.000 de angajati pe care îi 

avem în toate întreprinderile publice, 173.000 sunt în aceste companii,  în aceste 315 companii importante", a

explicat vicepremierul.

Referitor la veniturile totale ale tuturor companiilor, Anastasiu a  subliniat ca acestea se ridica la 127 de miliarde

de lei, în timp ce top  315 companii au 13,6 miliarde de lei.

"Subventii per total avem 14 miliarde si aceste companii din top 315,  au 13,6 miliarde. Acum profiturile pe toate

companiile: 15  miliarde.(...) Atentie în momentul în care vom scadea subventiile veti  vedea ca per total mai

ramâne aproape un miliard de RON", a aratat el.

În privinta celor 1.182 de companii locale, respectiv 270 de SA-uri, 78  de regii autonome si 834 de SRL-uri,

Anastasiu sustine ca în jur de 300  de companii nu au depus date financiare, "deci nu stim despre ele  nimic".

"În jur de 250 de companii au venituri zero, astea împreuna dau 550 de  companii care au fie venituri zero, fie nu

stim nimic despre ele, din  cele 1.182 de companii. În jur de 230 de companii, deci dintre celelalte  despre care

stim câte ceva, au pierdere si în jur de 600 de companii au  pâna la 10 angajati. Avem zone de activitate: apa-canal

sunt 326 de  companii, jumatate pe profit, jumatate fie nu stim de ele, fie au  pierdere, 146 de companii de

salubritate, dintre care doar 76 sunt pe  profit, 30 sunt pe pierdere, 26 nu stim nimic despre ele, 61 de companii  de

transport, dintre care 41 sunt pe profit, 10 sunt pe pierdere si  cinci nu au date financiare depuse", a punctat

vicepremierul.

În opinia sa, toate aceste date arata o ineficienta destul de  importanta în zona acestor companii. "Avem o

polarizare importanta, 46%  din profiturile acestor companii reprezinta Hidroelectrica. Şi avem  câteva companii

care sunt foarte profitabile si foarte multe companii  despre care fie nu avem cifre financiare în acest moment, fie

au un  profit mic sau sunt pe pierdere", a adaugat el.
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Vicepremierul afirma ca toate aceste companii au obligatia sa depuna  date financiare atât la Registrul Comertului

si la ANAF, cât si la  AMEPIP. "Şi vreau sa va spun ca începând de ieri (luni n.r) au început  sa curga amenzile.

Pâna acum, AMEPIP nu a amendat aceste companii si  acest lucru trebuie sa se întâmple pentru ca, daca nu avem

disciplina,  nu se va face treaba", a mai spus Anatasiu.

În ceea ce priveste Consiliile de Administratie din aceste companii,  oficialul guvernamental a transmis ca în

companiile centrale, 354 de  pozitii sunt provizorii, iar acest lucru "este o problema pentru statul  român".

"Asta este o problema pentru statul român si pe care trebuie sa o  rezolvam, pentru ca avem tinte si jaloane în

PNRR: sa rezolvam  provizoratele. Asta se întâmpla la 59 de companii si 309 pozitii sunt  permanente la

companiile centrale. La companiile locale, 493 de pozitii  sunt provizorii si 1.919 pozitii sunt permanente", a aratat

acesta.

Legat de recrutarile si selectiile la AMEPIP, Anastasiu a precizat ca  acest lucru trebuie facut de persoane si firme

cu experienta relevanta  în a recruta oameni de acest calibru, pentru a duce la recâstigarea  încrederii "atât a

Guvernului, cât si a populatiei, cât si a Comisiei  Europene".

"Ştim ca ANEPIP n-a putut sa fie operationalizat final pentru ca nu a  reusit sa termine procesele de selectie si

acolo Comisia Europeana ne-a  spus ca au existat interferente care nu au legatura cu guvernanta  corporativa. Va

trebui sa facem pasi importanti în ceea ce priveste  selectiile si recrutarile, pentru ca lucrurile acestea vor trebui sa

fie  total transparentizate, iar cei care fac selectia vor trebui sa fie  persoane si firme cu experienta relevanta în a

recruta oameni de acest  calibru si asta va duce la recâstigarea încrederii atât a Guvernului,  cât si a populatiei, cât

si a Comisiei Europene. Deci, partea de  recrutare va trebui sa fie si selectie, va trebui sa fie foarte atent  luata în

vizor si acest lucru este important. Repet, pentru îndeplinirea  jaloanelor ", a avertizat vicepremierul.

El a adaugat ca exista o problema si în ceea ce priveste performanta  acestor companii, oferind un exemplu pe zona

de aeroporturi.

"Va dau un singur exemplu cum putem sa evaluam acest lucru. Am luat  niste aeroporturi si ne-am uitat la numarul

de pasageri care trec prin  acele aeroporturi prin Europa si am comparat cu România. Vreau sa va  spun ca din

aceasta comparatie vedem ca la numarul pe care noi îl avem  în România, la diverse aeroporturi, se poate cu mult

mai putin personal.  O singura cifra: la noi 1.400 de oameni într-unul dintre aeroporturi,  în alte parti, acelasi

numar de pasageri care trec pe acolo - 800 de  oameni. În alt aeroport, 780 de oameni. Deci, asta este o problema

care  tine de performanta, nu numai de ce se întâmpla la Comitetul executiv  sau la Consiliul de Administratie, ci

ceea ce înseamna si performanta  angajatilor", a subliniat Anastasiu.

Vicepremierul a precizat ca Guvernul pregateste adoptarea unui  memorandum care prevede înfiintarea unui grup

de lucru interministerial  pentru eficientizarea companiilor de stat, cu obiective clare precum:  reducerea

subventiilor, cresterea veniturilor la buget si îmbunatatirea  calitatii serviciilor.

În opinia sa, reformele anuntate nu vizeaza modificarea principiilor  de guvernanta corporativa stabilite prin Legea

109, ci consolidarea  transparentei, profesionalismului si depolitizarii, în acord cu  angajamentele asumate prin

PNRR si în colaborare cu Comisia Europeana si  OECD.

Initiativa vine si pe fondul unei penalizari de 330 de milioane de  euro primite din cauza întârzierii unor jaloane

din PNRR, suma care  trebuie recuperata pâna în 25 noiembrie.

Dragos Anastasiu a mai anuntat ca în urmatoarele zile vor fi publicate  date detaliate privind performanta si

structura companiilor de stat.
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